
 

Referat fra fælles bestyrelsesmøde Lomborg Børnehus og Ramme skole 

Oplæg fra Børnehaven: Der er fokus på overgange - ikke så meget på det faglige, men mere på de 
gode relationer. Gode livs-venner.  

Hvordan gør vi Ramme-Lomborg attraktiv? 

Hvordan får vi folk - bysbørn - til at flytte tilbage? 

Noter fra drøftelsen: 

• Fritidsaktiviteter har indflydelse - hvis man går til fodbold/gymnastik er det nemt at være 
med, men har man andre interesser kan det være svært at være en del af fællesskabet. 

• Forældrene har et ansvar for at vise vejen. Være engageret og tage del i lokalsamfundet.  

• Hvad kommer først - holdning eller handling? 

• Hvor er der fælles platforme hvor man mødes på tværs? Skolen, børnehave, hallen, 
borgerforeningen, spejder, købmanden, efterskolen.  

• Hvordan bliver de tosproget integreret? Oplevelsen er at de er med i mange af 
aktiviteterne.  

• Der er opbakning til enkelt aktiviteter (fx. At bakke op om den fastelavnsfest), men til 
forenings aktiviteter kan være en udfordring. Folk vil gerne bruge til på en enkelt aktivitet, 
men ikke på en fast ugentlig dag.  

• Forslag: at bruge Aula til informationer. Men det kan også have en ulempe (for mange 
informationer).  

• Hvordan tager vi imod nye tilflyttere? Kunne det være en folder? 

• Kunne man tænke på at lave aktiviteter der ikke kun er for børn, men for hele familien. Når 
voksne er integreret og en del af samfundet smitter det af på børnene.  

• Der er udfordring i at få sogneforening og borgerforening til at samarbejde. Hjemmesiden 
for Ramme-Lomborg er tænkt som en fælleskalender. Der ønskes at alle foreninger sætter 
sig sammen og laver et årshjul. 

• Børnehave og skole vil gerne lave reklame for hjemmesiden.  

 


